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Kære alle med hjertet tilhørende Askø-Lilleø 
 

Der er en del, som spørger til hvad man på Askø-Lilleø gør, for 
at kæmpe mod den nye færgestrategi.  

 

Vi håber på forståelse, men der er simpelthen ikke tid til at in-
formere løbende om alle tiltag, så her - lige efter høringsfri-

stens udløb - kan vi oplyse, at der er mange gode kræfter i 

gang for at afværge katastrofen.  
 

På Askø-Lilleø har der - ud over de enkelte beboere og som-

merhusejeres egne bestræbelser - også været arbejdet i en lille 

tilfældigt opstået gruppe af ildsjæle, som samlet set var forfat-
ter bag særnummeret af Askø-Nyt (august 2023).  

 

I den gruppe sidder bl.a. formanden for Askø Strandvig Grund-
ejerforening, næstformanden for Askø-Lilleø Beboerforening, 

formanden for Æbleøerne, en erhvervsdrivende på Askø, samt 

nogle driftige sommerhus- og flexboligejere.  
 

Gruppen har tillige god støtte fra en advokat, med hjertet på 

rette sted hvad angår øerne, og med lang erfaring indenfor 

kommunal og landspolitik, herunder ø-politik. Vi kan fortælle at 
der indtil videre har været følgende tiltag fra Askø-Lilleø, som 

vi enten selv har taget, eller som vi kender til.  

 
Listen er ikke nødvendigvis udtømmende, da der kommer nyt 

hver dag, men her nogle eksempler på tiltag: 

• Særudgave af Askø-nyt med en forholdsvis grundig gen-
nemgang af sagen 

• Flere workshops på Askø gamle skole med hjælp til pri-

vate høringssvar 

• Høringssvar fra foreningerne på Askø-Lilleø 
• Anmodninger om aktindsigter fra Lolland kommune til 

belysning af en lang række detaljer 

• Henvendelser direkte til borgmesteren og de enkelte by-
rådsmedlemmer 
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• Henvendelser til relevante organisationer som f.eks. 

Greenpeace, Danmarks Naturfredningsforening m.fl. 
• Henvendelse til Lolland Kommune med ønske om doku-

menteret afgørelse i forhold til miljøvurdering af projek-

tet, efterfølges senere af klage til Miljø og Fødevareanke-
nævnet 

• Indbringelse af to separate spørgsmål til Ankestyrelsen 

vedrørende kommunens forvaltning, dels vedrørende 
misligholdelse af ansvar for at sikre færgedriften og dels 

vedrørende ulovlig ekspropriation 

• Henvendelse til Trafik- og Miljøstyrelsen vedrørende 

meddelelse om tilsagn om støtte til el-færge på et nu 
ændret og urigtigt grundlag 

• Henvendelse til flere ministre 

• Inddragelse af journalister fra både TV2 og DR, både på 
lokalt og nationalt niveau, med en bred belysning af pro-

blemerne ved strategien, og en del indslag i medierne 

• Kronik og læserbrev i Folketidende 
• Kontakt og information til de andre øer 

• Kontakt til formanden for Sammenslutningen af Småøer 

• Overvejelser vedr. hyre af en jurist til at undersøge om 

der er sket ulovligheder 
• Overvejelse vedr. crowdfunding til dækning af evt. udgif-

ter til jurister 
 

Vi kan se på de sociale medier, at der er mange andre gode 

idéer, og dem vil vi da gerne opfordre jer til at forfølge! Ikke på 

Facebook, hvor vi alle er enige med hinanden, men - som man 
gør i ”det virkelige liv” – ved direkte henvendelse til politikere, 

medier, ministerier, styrelser osv..  

De tager kun direkte henvendelser alvorligt. 

 
Jo flere jo bedre! 
 

 
 

Med venlig hilsen 

De ca. 8 til 10 ildsjæle 
    


